
 

    

Het Sanderkwartiertje 
 

Groot  en k le in n ieuws u i t  je  buur t    
  

 

 

 FEEST! 
In 2024 viert onze 
buurtwerking haar 45-jarig 
bestaan. Dat verdient een 
nieuw kleedje…   
 
Het nieuwe logo van 
buurtwerking Sanderkwartier 
heeft – net als het vorige – een 
orchidee als symbool. Naast de 
verwijzing naar de 
“orchideeënkoning” Frederik 
Sander, kan de orchidee nog 
verschillende andere associaties 
oproepen, zoals schoonheid, 
diversiteit en groei.  
 
Orchidee: 
De orchidee staat bekend om zijn 
diverse kleuren en vormen. Dit kan 
symbool staan voor de diversiteit 
binnen de buurtwerking, waarin 
mensen met verschillende 
achtergronden, interesses en 
vaardigheden samenkomen. 
 
Groei en Ontwikkeling:  
Orchideeën groeien in 
verschillende omstandigheden en 
passen zich aan. Dit kan worden 
geïnterpreteerd als een 
representatie van de groei en 
ontwikkeling van de buurtwerking, 
waarin mensen samenwerken om 
de buurt te verbeteren. 
 
Kleurgebruik:  
Het gebruik van veel kleuren in 
het logo kan symboliseren dat 
iedereen, ongeacht hun 
achtergrond, welkom is in de 
buurtwerking.   
 
Bovenaanzicht: 
Het bovenaanzicht in de vorm van 
een plannetje kan suggereren dat 
mensen in de buurt samenwerken 
en zich gezamenlijk inzetten voor 
het welzijn van de gemeenschap.  
Het bovenaanzicht kan ook 
verwijzen naar mensen die 
allemaal naar mekaar kijken en 
luisteren, of naar het stratenplan 
van het Sanderkwartier. 
 

---- SAMEN UIT IN 2024 ---- 
 
 

zondag 14 januari Nieuwjaarsdrink onder de luifel van de Magdalenazaal. 
Zet je tas al maar klaar! 

zondag 3 maart Lekkere warme oliebollen  
maandag 1 april Bezoek van de paashaas bij de paaseierenraap  

begin mei Bebloemingsactie (datum afhankelijk van Stad Brugge) 

vrijdag 31 mei 
De langste stoel (leuk babbelen met de buren en ook  
het startschot voor ons nieuw initiatief ‘Thank God it’s 
Friday’) 

juni tot september - Thank God it’s Friday (meer uitleg volgt) 
- Fiets en/of wandeltocht 

augustus Karabijnschieten 
zondag 8 september Ons groot buurtfeest nav 45 jaar Sanderkwartier 

oktober Halloween 
november Najaarsfilm in samenwerking met Stad Brugge 
november Een voordracht 

 

De jaarlijkse nieuwjaarsreceptie van het Sanderkwartier ging door op 
zondag 15 januari 2023. Dit was terug het ideale moment om met buren 
en vrienden, bij het drinken van onze traditionele soep met babbeltjes (of 
iets sterkers), herinneringen op te halen aan het voorbije jaar en de 
plannen te delen voor het komende jaar.  
 
Voor het buurtcomité Sanderkwartier was dit ook het moment om Liliane 
en Christine, die zich eind 2022 uit het bestuur terugtrokken, nogmaals te 
bedanken voor hun jarenlange inzet voor de buurt.  
 
Ondertussen konden we Justien, Catherine, Benedikte, Premila en Frederik 
verwelkomen in ons midden. Samen met Sofie, Leen, Nadine en 
Christophe staan zij in voor de verdere werking van het Sanderkwartier.  
Zijn hiermee alle organisatorische problemen van de baan? Zeker niet. 
Alle hulp om de werking van het buurtcomité te verzekeren is 
welkom. Wij doen daarom terug een oproep naar nieuwe 
medewerkers. Wil je het comité versterken door bestuurslid te worden of 
wil je losse medewerker worden, neem dan zeker contact op met een van 
voormelde bestuursleden.  
 
Samen met de verjonging van het bestuur hebben we ook ons logo in 
een nieuw fris kleedje gestoken. Dit heeft u zeker opgemerkt bij het 
ontvangen van dit Sanderkwartiertje. Frederik, onze graficus van dienst, 
heeft de vele voorstellen die binnen het bestuur naar voor werden 
gebracht, verwerkt in een nieuwe banner. Wij hopen dat deze u 
aanspreekt en u mee kan overtuigen aan een van onze volgende 
activiteiten deel te nemen. 
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De buurtwerking in 2023 in tekst en beeld 
 

 

  

Oliebollenkraam  
op 5 maart 
 

Na de nieuwjaarsreceptie 
trakteerden we de buurt-
bewoners op zondag 5 maart  
op oliebollen.  
Reeds rond 13u00 kwam het 
Werviks Oliebollenkraam 
aangereden op het pleintje aan 
de residentie Tagomago in de 
Hoog-Brabantlaan.  Nog voor 
14u30 kwamen de eerste 
buurtbewoners langs. Een 
oliebol, of op zijn Brugs een 
smoutebol smullen heeft toch 
altijd iets nostalgisch. Een praatje 
slaan met de buren, nieuwe 
buren leren kennen, kennis 
maken met de nieuwe 
bestuursleden, kinderen die zich 
amuseren, kortom alles wat 
nodig was om van een 
geslaagde namiddag te spreken, 
was aanwezig. Enkel de zon liet 
het afweten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

Hoog bezoek tijdens de 
paaseierenraap op 10 april 

 

Op paasmaandag van dit jaar was het 
weer zover… In de tuin van het PVT viel 
naar goede gewoonte heel wat lekkers 
te rapen voor de kinderen van ons 
eigenste Sanderkwartier.  
Wat wel nieuw was: de paashaas 
besloot dit jaar in hoogsteigen 
gedaante af te zakken… En hij/zij/die 
(schrappen naar keuze) keerde met een 
lege mand, maar een blij gemoed 
huiswaarts. Het weer zat dan ook mee 
tijdens deze 2023-editie, zowel de 
talrijk aanwezige kinderen als hun 
ouders/familieleden/sympathisanten 
hadden er zin in en de paashaas meent 
ook te hebben gezien dat de 
organisatie vanuit het buurtcomité 
goed zat 😉 
 

De paashaas kreeg binnen het 
Sanderkwartier evenwel af te rekenen met 
een kritisch doelpubliek. Van de vraag 
“Waar woon jij?” (de paashaas kon hier toen 
helaas geen gepast antwoord op 
formuleren gezien een straatnaam al eens 
durft te wijzigen… 😉), over de 
commentaar “Jij bent niet de echte 
paashaas” (de paashaas stond letterlijk met 
de mond vol tanden, maar beschikt 
gelukkig over een olifantenvel). 
Een enkel kindje had wat extra 
aanmoediging nodig om tot bij de 
paashaas te komen; andere kindjes 
moesten dan weer ietwat getemperd 
worden in hun enthousiasme (de paashaas 
weet wat het is om zo verzot te zijn op 
chocolade!). Ook van een kiekje bleken de 
paashaas, kindjes en hun familieleden niet 
vies 😊 
  

Kortom: het was een paaseierenraap om in 
te kaderen! 
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Bebloemingsactie op 5 mei 
 

ROOD OF WIT? 

Geen wijn maar bloemetjes. Letterlijk 
karrenvrachten vol. Geleverd bij Leen om uit te 
delen, hoe tof is dat. 
En tof was het die vrijdag op 5 mei. 
We danken iedereen om geduldig hun 
geraniums/ primula’s te ontvangen en iedereen 
die hielp om te verdelen. 

 
Na enkele uren was de uitdeling compleet. 
Natuurlijk was ook een felle regenbui van de partij.  
De bloemen vonden het heerlijk, 
de verdelers van het Sanderkwartier schuilden snel 
onder het partytentje. 
 
Iedereen gelukkig, volgend jaar opnieuw, met 
dank aan stad Brugge. 
 

Dag van de Buur  

Groetjes uit het Sanderkwartier! 
 
Naar goede gewoonte proberen we elk 
jaar ter gelegenheid van de Dag van de 
Buur een leuke attentie te bedenken voor 
iedereen in het Sanderkwartier. 

Aangezien onze mooie buurt niet onder 
hoeft te doen voor eender welke 
vakantiebestemming – waar is het beter 
vertoeven dan hier? - kwam deze keer het 
idee voor een postkaartje. Met dit 
postkaartje kon iedereen dan z’n 
geliefden, kennissen  
of buren verblijden met “Groetjes uit 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

het Sanderkwartier”. Als illustratie van de 
schoonheid van onze buurt kozen we 
voor foto’s van het Edgard de 
Smedtplantsoen, de Little Free Library, 
de ezeltjes in het Psychiatrisch 
Ziekenhuis Onze Lieve Vrouw, en de kerk 
van Sint-Baafs.  

Hebben jullie er al iemand de groetjes 
mee gedaan? Of geniet je liever zelf van 
het kaartje? Of heb je ideetjes voor een 
volgende Dag van de Buur? Laat het ons 
maar weten! 

 

“Thank God it’s Friday!” 
 
Beste buren, we willen even iets nieuws 
uitproberen om de buurt nog dichter 
bij elkaar te brengen. 
Ons voorstel is om tijdens de lente en 
zomer elke vrijdagavond rond 19u 
samen te komen, voor wie wil en kan, 
in het Edgard de Smedt-plantsoen om 
het weekend goed in te zetten. 
Ieder brengt naar believen z’n eigen 
drank en hapjes mee en de babbels 
kunnen starten. Wie daar zin in heeft 
kan bijvoorbeeld ook een partijtje 
petanquen of tafeltennissen. 
Er staan in het park reeds (groene) 
stoelen en banken, normaal gezien 
moeten er dus geen stoelen 
meegebracht worden. 
Het startschot wordt gegeven op de 
“Dag van de Buur” op 31 mei 2024 
om 19u en we zouden dit blijven 
doen t.e.m. de laatste vrijdag van 
september. 
Verder bericht hierrond volgt nog, 
maar bij deze nodigen we jullie allen 
alvast uit om zo je buren nog beter te 
leren kennen. 
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Als dubbele Olympiër (Moskou in 1980 en Los Angeles in 1984), en veelhouder van medailles, titels en Belgische records, wist Gilbert Hoef ons bij “zijn” 
Koninklijke Schuttersvereniging Sint-Pieters-Roos al gauw warm te maken voor zijn geliefde sport!  

Activiteit: karabijnschieten 
“Karabijnschieten”. De term deed het eerder donderen in Keulen 
dan dat het spreekwoordelijke belletje ging rinkelen. Bij het 
voorstellen van deze activiteit, dankzij de medewerking van Stad 
Brugge, kregen we heel wat vragen rond wat dit dan wel precies 
inhield. Jammer genoeg konden ook wij op dat moment nog 
geen duidelijk beeld schetsen, want deze sport was ook voor ons 
nog grotendeels onbekend. Niettemin werden alle plaatsen 
schoorvoetend ingevuld en konden we op 10 augustus met een 
volle bezetting en veel nieuwsgierigheid terecht bij de 
Koninklijke Schuttersvereniging Sint-Pieters-Roos. Plaats van de 
afspraak was het clublokaal met dubbele schietstand in de 
Violierstraat in het centrum van Brugge. Voorzitter Gilbert Hoef 
heette ons allen hartelijk welkom en initieerde ons in de 
geschiedenis van de club en de beginselen van het 
karabijnschieten. Als dubbele Olympiër (Moskou in 1980 en Los 
Angeles in 1984), en veelhouder van medailles, titels en 
Belgische records, wist Gilbert ons als absolute leken toch al 
gauw warm te maken voor zijn geliefde sport en stonden we te 
popelen om er zelf ook van te proeven. Dankzij de kundige 
begeleiding van de clubleden stonden de buurtbewoners van 
het Sanderkwartier dan ook binnen de kortste keren zelf met de 
karabijnen in de aanslag op de schietstand. 
 

 
 
 
  
 
 

Het laden, richten en afvuren van de luchtdrukgeweren bleek 
een pak eenvoudiger dan gevreesd – ook al dankzij de metalen 
staanders waarop de geweren konden rusten – en het duurde 
dan ook niet lang voor de eerste tekenen van competitiviteit de 
kop opstaken, waarbij eenieder z’n eigen kunde probeerde te 
perfectioneren. Na deze leuke kennismaking met de voor ons 
“nieuwe” sport, konden we dan ook moe maar voldaan 
huiswaarts keren. Het karabijnschieten bleek dus een schot in de 
roos, en zeker voor herhaling vatbaar. Misschien tot in 2024? 
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Buurtfeest – Frietfestijn op 10/9 
 

Op het Ontmijnerspleintje was het een gezellige drukte tijdens 
het frietfestijn. 
Een 200-tal buurtbewoners kwam opdagen om te genieten van 
de zon, het eten en de babbels. Dankzij de tenten van de 
familie van Nadine, medewerkster buurtwerking, kregen we de 
broodnodige beschutting tegen de felle zon. Er was vertier voor 
groot en klein, kinderen konden genieten van de spelletjes 
terwijl volwassenen bijpraatten. Het werd een supermiddag die 
echt liet zien hoe sterk onze buurtgemeenschap is! 
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Dinsdag 23 sep, 20XX 

Deze kinderen waren duidelijk tevreden met de buit en hadden zelfs nog energie over 😉, na de Halloween-activiteit in ons Sanderkwartier!  

Op 28 oktober werd er gegriezeld  
Op zaterdagavond 28/10 konden de kleine monstertjes en 
schattige elfjes uit onze buurt van deur tot deur gaan 
griezelen om snoep buit te maken. Ook viel er voor de 
buurtbewoners een tas overheerlijke pompoensoep te 
verkrijgen, ter hoogte van het Edgard de Smedtplantsoen. 
Ondanks het gure weer die avond en het feit dat het voor 
deze eerste editie wat zoeken was naar de meest geschikte 
werkwijze, was het buurtcomité globaal tevreden met de 
opkomst…  
Nog eens van harte dank aan Liesbeth en Siemen uit de 18-
Oktoberstraat voor het leuke initiatief en voor hun 
gewaardeerde inzet voor deze activiteit, en ook aan de 
andere buurtbewoners die mee zorgden voor al die blije 
kindergezichten! 

  

 
U heeft het misschien al gezien: ons 
Sanderkwartier is sinds oktober een pad 
rijker. Sinds 2 oktober 2023 wonen de 
inwoners uit Residentie Lodewijk (vlak 
naast het Sint-Lodewijkscollege) niet 
langer officieel aan het begin van de 
Abdijbekestraat, maar wel langs het 
gloednieuwe Sint-Lodewijkspad. Het 
college van burgemeester en schepenen 
van Brugge heeft hier zo over beslist 
nadat er zich sinds jaar en dag reeds 
problemen stelden, specifiek voor de 
inwoners van de “oude” huisnummers 
4A en 4B uit dit appartementsgebouw: in 
het verleden en tot op heden bleek het 
voor hen “technisch onmogelijk” om hun 
correcte, volledige huisnummer te laten 
inlezen op de chip van hun 
identiteitskaart, zo kregen zij van de 
stadsdiensten te horen.  
Met alle problematische gevolgen van 
dien… Van officiële belastingbrieven die 
verloren gingen over pakjes die niet 
correct afgeleverd werden. Maar ook 
hulpdiensten konden bijvoorbeeld maar 
moeilijk de weg vinden tot aan het 
gebouw. Kortom, dit kon zo niet verder. 

Aangezien de bevoegde publieke 
instanties de inwoners ook naar de 
toekomst toe geen garantie op een 
technische oplossing konden bieden, 
werden verschillende alternatieven 
overwogen en dit met alle betrokken 
partijen (en het bleken er heel wat…). 
Uiteindelijk viel het hernoemen van dit 
stukje Abdijbekestraat als de beste 
optie uit de bus.  
Het straatbord werd intussen 
vervangen (zie inzetfoto), net als de 
huisnummers aan de vier ingangen van 
het gebouw: deze zijn nu 
respectievelijk “2”, “4”, “6” en “8”.  
Helaas blijken toepassingen als Google 
Maps iets trager… Hopelijk komt ook 
dit snel in orde. 
Met bijzondere dank aan Els Mulier, 
inwoner van het appartementsgebouw 
én initiatiefneemster, voor de 
afhandeling van dit complexe, lang 
aanslepende dossier… ! 

 
 
 
 
 
Residentie Lodewijk 
Een verhuis zonder verhuis  
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Ideeënbus  
Laat van u horen!  
 
Beste buurtbewoners, 
 
We proberen zoveel mogelijk brede 
activiteiten te organiseren zodat er 
voor ieder wat wils is, maar 
natuurlijk zijn wij wel eens 
benieuwd naar jullie mening en 
eventueel nieuwe ideeën om in  
de praktijk om te zetten.  
 
We zullen daarom bij elke activiteit 
een ideeënbus plaatsen zodat jullie 
alles wat jullie kwijt willen hier in 
kunnen stoppen (ofwel via 
sanderkwartier@gmail.com). 
 
Nieuwe ideetjes of gewoonweg 
jullie mening over de bestaande 
activiteiten zijn dus altijd meer dan 
welkom! 
 

 
 
P.S. Neem zeker ook eens een 

kijkje op onze geslaagde 
nieuwe website 

www.sanderkwartier.be 

  

Geschiedenis van onze Sint-
Baafsparochie 
Gespreksavond met Michel Goeman op 17/11  

 

Op vrijdag 17 november organiseerden 
we een gespreksavond met Michel 
Goeman, voormalig directeur van de 
basisscholen uit de Sint-Lodewijksgroep, 
gids en voorzitter van de Gidsenkring 
Hello Bruges vzw. Hij kwam ons in 
Europahuis Ryckevelde meer vertellen 
over de rijke, en soms letterlijk minder 
rijke geschiedenis van onze parochie Sint-
Baafs. De interesse voor dit event was 
zeer groot, en met reden, want Michel 
bleek een bevlogen spreker met 
gespreks- en bijhorend beeldmateriaal 
voor nog vele extra uren…  
Voor wie er helaas niet kon bij zijn, volgt 
hier een korte samenvatting. 
De meeste lezers onder ons weten 
hoogstwaarschijnlijk al dat Frederik 
Sander eind 19de - begin 20ste eeuw een 
grote bloemenkwekerij had in onze buurt. 
Hierbij was een prominente plek 
voorbehouden voor de orchidee. Zij 
weten waarschijnlijk ook al dat Cercle 
Brugge in een minder ver verleden eerst 
haar stadion en veld had ter hoogte van 
de huidige Canadasquare en later ter 
hoogte van de Magdalenazaal.  
Tijdens de avond leerden we echter ook 
nog dat onze parochie, die deel 
uitmaakte van de "paallanden" (de 
gebouwen in dit gebied moesten worden 
afgebroken in geval van oorlog, zodat de 
stad Brugge zich beter zou kunnen 
verdedigen), historisch tot het 
grondgebied Brugge behoorde, en niet 
tot Sint-Andries, maar dat dit onder het 
bewind van Napoleon wijzigde. Of dat 
Sint-Baafs er historisch voor bekend  

stond dat er goedkopere pintjes te 
verkrijgen waren dan in de binnenstad, 
omwille van een lagere taks hierop. Dit 
zorgde voor talrijke herbergen. De 
bezoekers uit de binnenstad moesten dan 
wel zorgen dat zij nog tijdig terug thuis 
raakten, want na een bepaald uur ging de 
Smedenpoort onherroepelijk dicht... De 
Sint-Baafskerk blijkt - om allerhande 
redenen - geen constante te zijn geweest 
doorheen de geschiedenis. En we weten 
nu ook dat er vroeger een grote vijver 
was, waar nu zo ongeveer het Sint-
Lodewijkscollege staat, die vanaf de 13de 
eeuw zowat de hele stad Brugge van 
zuiver water voorzag. Of nog, dat er in 
het verleden een verzorgingstehuis voor 
melaatsen geweest is op het einde van de 
Magdalenastraat, en dat onze buurt 
relatief avant-garde was toen het viaduct 
met de hoger gelegen spoorlijn werd 
aangelegd. Deze spoorlijn zorgde dan 
weer voor het ontstaan van een heuse 
Engelse community in onze buurt, die op 
het plein waar op vandaag de Sint-
Baafskerk staat, ooit weddenschappen 
hield waarbij honden om het eerst één 
van de - daar toen nog talrijke - ratten 
moesten zien te vangen !  
Ten slotte konden de aanwezigen 
nagenieten en bijpraten bij een drankje, 
aangeboden door de buurtwerking. 
Kortom, de avond was zo geslaagd dat er 
wellicht in 2024 een tweede editie komt. 
We houden jullie op de hoogte! 
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Buren in de kijker 
 

We leven in een geglobaliseerde wereld. Producten komen uit alle mogelijke landen en we zien in onze maatschappij 
meer en meer mensen met verschillende nationaliteiten.  
 
Hoe zit dat in onze buurt? Vorig jaar brachten wij het verhaal van mensen uit het Sanderkwartier die naar het buitenland 
vertrokken zijn. Dit jaar doen we het omgekeerde. Hieronder vindt u het verhaal van vier personen in onze buurt die uit 
verschillenden continenten komen: mevrouw Anna Oleta van Boetzelaer uit de Filipijnen, Essam uit het Midden-Oosten, 
Marriaan uit Zuid-Afrika en Johanna Allik uit Noordoost-Europa. Zij vertellen hoe ze hier gekomen zijn, geïntegreerd zijn, 
welke cultuurverschillen ze ervaren, en hoe ze hun toekomst zien. 
Luc De Gruyter 
 

*** 
 

Anna Oleta van Boetzelaer 
Weduwe van Prof. Dr. h.c. mr G.L. Olaf baron van Boetzelaer 
 

De ontvangst bij Anna thuis in de Ontmijnerslaan was heel 
hartelijk. Haar eerste vraag was wat ik wilde drinken en zij had 
een taartje klaar. In feite moest ik geen vragen stellen, zij bracht 
spontaan haar verhaal. 
 
Hoe ben je in het Sanderkwartier terechtgekomen? 
Ik was bankdirecteur/country senior manager bij ABN Amro 
Bank in Makati/metro Manila (financieel centrum van de 
Filipijnen) toen ik in 1999 via een klant de Nederlandse baron 
en politicus Olaf van Boetzelaer leerde kennen. Wij werden 
verliefd, in juni 2000 vertrok ik met Olaf naar Europa en in 
augustus zijn we gehuwd. Hij had toen een huis in Den Haag, 
wat de hoofdplaats was voor zijn werk. Daarnaast had Olaf ook 
een huis in Brugge (Assebroek). In het begin verbleven we 
afwisselend een week in Den Haag en een week in Brugge. Na 
de geboorte van onze dochter Claudine in 2004, besloot ik 
definitief naar Brugge- Assebroek- te komen wonen. In Brugge 
vond ik de rust in een stad op maat voor mij, weg van de 

vroegere ratrace in Makati/Manila. Ik besloot om onmiddellijk 
Nederlands te leren en via mijn medeleerlingen kon ik een 
netwerk opbouwen in de Brugse regio. Ik startte 
vrijwilligerswerk in Sint-Godelieve wat ook mijn integratie 
bevorderde.  
Ons geluk bleef echter niet duren, want in 2018 overleed mijn 
man na een aanslepende ziekte van twee jaar.  
In 2019 ontdekten we “een huis met een ziel” in de 
Ontmijnerslaan en besloten mijn dochter en ikzelf naar het 
Sanderskwartier  te verhuizen. Ondertussen ben ik lid van 
diverse badmintonclubs en heb ik danslessen gevolgd bij Rose 
Deleyn.  
Daarenboven fungeer ik als een vertegenwoordiger van de 
Filipijnse Consul voor de Filipijnse gemeenschap in en rond 
Brugge. 
Al deze activiteiten, samen met een goede relatie met mijn 
buren, zorgen ervoor dat ik mij “zeer goed” voel in Brugge. 
 
Voel je je geïntegreerd? 
Zeker. Echter gebeurt het wel eens dat men bepaalde 
opmerkingen maakt over mijn herkomst, maar ik kan mij daar 
gemakkelijk over zetten. Jonge mensen en gezinnen zijn 
toleranter dan de oude bevolking. Ik blijf positief en ontmoet, 
groet en praat  met een uitstekende vibe met de bewoners van 
het Sanderkwartier.  
 
Welke culturele verschillen ervaar je? 
In de Filipijnen is er een grote kloof tussen arm en rijk enerzijds; 
anderzijds, welke professionele positie de vrouw ook heeft, is 
binnen het gezin de man nog steeds het gezinshoofd. 
De  mensen hier zijn meer gesloten. Alhoewel, eens je contact 
hebt, verandert hun houding snel.  
Het Filipijnse gezins-, familie- en burenleven is zeer “open”. 
Iedereen kan op elk moment onaangekondigd eens langslopen. 
Er is altijd iets te vertellen bij een drankje en zelfs (warm) eten. 
Het is dus zeer levendig in huis. 
Hier is deze levenswijze minder evident en is een afspraak 
maken meer essentieel, zelfs in familieverband. 
 
Hoe ziet jouw toekomst eruit? 
Ik ben gelukkig hier met mijn nieuwe partner Luc  met wie ik 
een latrelatie heb. Hij is een rasechte Vlaming en ook zeer actief 
in het verenigingsleven. 
Jaarlijks ga ik op familiebezoek naar de Filipijnen.  
En wat de toekomst betreft; we zien het wel… bij leven en 
welzijn. 

 
***
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Essam 
Een rasechte Egyptenaar in het Sanderkwartier. 
 
 
Toen ik bij Essam 
aanbelde, bleek plots dat 
zijn alleenstaande 
bejaarde buurvrouw 
onwel was geworden. De 
manier waarop Essam 
onmiddellijk ter hulp 
snelde, typeert hem als 
persoon. 
 
Hoe ben je in het 
Sanderkwartier 
terechtgekomen? 
Het is mijn elfde jaar in 
België. Ik ben geboren in 
Egypte in Ismalïa, een 
stad op de westoever van 
het Suezkanaal. Ik ben op 
school geweest in het 
Saint Vincent de Paul 
instituut, een Franse 
katholieke privéschool 
waar ook de Franse zanger Claude François les gevolgd heeft. 
Mijn moeder werkte daar als boekhoudster. Na mijn studies 
handelswetenschappen kreeg ik echter een aanbod van Tui 
France om als reisleider te werken voor de vele toeristen die 
toen naar Egypte kwamen. Bekende bestemmingen waren 
Sharm-el-Sheikh, Dahab en Taba in de Sinaï aan de Rode Zee. 
Ik was jong, sprak vlot Frans en Engels en vond dat een mooie 
kans. Ik heb in die periode ook mijn Vlaamse vrouw Katelijne 
leren kennen. Zij werkte voor het toenmalige Jet Air, een 
zusterbedrijf van Tui France. In maart 2012 zijn we gehuwd na 
een liefdesrelatie van drie jaar waarin we ook al hadden 
samengewoond in Egypte. 
Door de Egyptische revolutie in 2011, waardoor President 
Moubarak afgetreden is en die uiteindelijk geleid heeft tot het 
huidige regime onder President al Sisi, was het toerisme in 

 
 
 
 
 
Egypte volledig stilgevallen. Eind 2012 zijn we dan ook naar 
België verhuisd. De keuze viel op Brugge, de geboorteplaats van 
Katelijne. 
Het eerste wat ik moest doen, was Nederlands leren. Ik moest 
natuurlijk ook werken. Ik heb onder andere in de verkoop en bij 
Volvo gewerkt. Ondertussen volgde ik een logistiekopleiding 
(import-exportbediende air cargo) in Vilvoorde. Door de 
combinatie met mijn vroegere opleiding 
handelswetenschappen ben ik uiteindelijk in 2017 bij Alstom 
terechtgekomen, waar ik in de administratie verantwoordelijke 
ben voor de goederenreceptie. Katelijne werkt ondertussen als 
boekhoudster. We hebben een dochtertje Jasmin, 8 jaar oud, en 
een zoontje Noah, 6 jaar oud. 
 
Voel je je geïntegreerd? 
Ik voel me 100% geïntegreerd. In het begin was het moeilijk 
omdat ik de taal nog niet kende. Ik ben ooit eens door mijn 
uiterlijk verweten geweest voor terrorist. Dat was na de aanslag 
in Brussel in 2016, maar dat was een uitzonderlijk geval en Ik 
voel mij hier aanvaard. Soms blijft het anders door de 
cultuurverschillen. 
 
Welke cultuurverschillen ervaar je? 
In Egypte zijn de mensen veel opener en ze komen ook veel 
meer bij elkaar. Dat komt wellicht door het weer en de zon. Zelfs 
hier ervaar ik een verschil tussen zomer en winter. Bij ons in 
Egypte zijn buren ook een soort van familie. Eten wordt er 
bijvoorbeeld zeer vaak gedeeld. De afstandelijkheid hier was 
vooral in het begin lastig. Vrienden zijn voor mij heel belangrijk, 
dat zijn mensen die altijd voor elkaar klaar staan. Ik heb vrienden 
van alle nationaliteiten, vooral uit mijn toerismeperiode. Ik maak 
een duidelijk onderscheid tussen vrienden, kennissen en 
collega’s. Ik blijf hoe dan ook Egyptenaar. 
 
Hoe ziet jouw toekomst eruit? 
Momenteel zie ik geen verandering. Wie weet wil ik ooit nog 
iets zelfstandigs uitbouwen. 
En misschien een tip voor de buurt: een straatfeest waar 
iedereen eten en drinken meebrengt om te verdelen aan tafel. 

 
*** 

 

Marriaan Vanderispaillie 
Van au-pairjongere in Nederland tot IT-
medewerkster bij Liantis Brugge 
 
Marriaan bracht haar jeugd door in haar geboortestad Die 
Strand nabij Kaapstad in Zuid- Afrika. Ook zij vertelt hoe zij onze 
buur geworden is.  
 
Hoe ben je in het Sanderkwartier terechtgekomen? 
In 2006 -ik was toen 20 jaar- vertrok ik naar Nederland om er 
twee jaar lang te werken als au pair. Het was niet mijn eerste 
ervaring in het buitenland, want als 18-jarige was ik al eens twee 
maanden als monitor op een zomerkamp in Amerika geweest. 
In 2007 ontmoette ik op Pukkelpop de Brugse Niek. Een jaar  
later vertrok ik weer naar Zuid-Afrika, maar we bleven contact 
houden en na een langeafstandsrelatie van twee jaar besloten 
we samen verder te gaan. In Zuid-Afrika was het voor Niek, die  
master lichamelijke opvoeding is, moeilijk om werk te vinden. 
Het werd dus Brugge waar Niek sportfunctionaris is bij de 
sportdienst. We huwden in 2012 en vonden een woning in de 
18 Oktoberstraat waar we nu nog samen met onze 10-jarige 
dochter Norah en ons hondje Lily wonen. 
 
 
 
 

Voel je je geïntegreerd? 
Ik heb een hele weg afgelegd tot waar ik nu ben. Mijn studie 
psychologie in Zuid-Afrika heb ik niet kunnen afmaken. Het was 
dan ook moeilijk werk vinden hier. De eerste twee jaar heb ik als 
interim gewerkt. Bij het zoeken naar werk was kennis van de 
Franse taal vaak een vereiste. Ik heb daarom taalles en 
secretariaat in avondschool gevolgd. Ik heb in een 
souvenirwinkel gewerkt, maar toen die failliet ging, ben ik 
verpleegkunde gaan studeren. Ik heb zes jaar als 
verpleegkundige in de operatiekamer gewerkt. Dat was echter 
niet mijn ding en ik heb dan ook een jaar geleden een 
carrièreswitch gemaakt 
naar IT-medewerkster. 
Ik werd geselecteerd 
voor een opleiding bij 
Switchfully.com in 
Brussel. Dat is een 
onderneming die na 
een selectieprocedure 
IT-opleidingen geeft 
waarbij je onmiddellijk 
een contract krijgt bij 
een van de partners. In 
mijn geval was dat 
Liantis, waarvoor ik  
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nu al een jaar werk hier in Brugge. Het was een lange weg, maar 
nu voel ik echt dat dit mijn ding is. Een bijkomend voordeel is 
dat ik met de fiets naar mijn werk kan en ook deeltijds van thuis 
uit kan werken en dat laatste is vooral goed voor ons 10-jarige 
dochtertje Norah. 
 
Welke culturele verschillen ervaar je? 
De eerste twee jaar waren moeilijk. Dat kwam vooral door de 
onzekerheid bij het zoeken naar werk. In het begin was de taal 
ook een probleem. 
Jullie hebben een meer gesloten cultuur. Ik denk dat het komt 
doordat het hier kouder is en de mensen meer binnen blijven.  
Wellicht daardoor ervaar ik dat de gemeenschap hier 
 
 

 
 
 
individualistischer gericht is. 
 
Wat ik vooral mis is de natuur. Ik leefde vroeger tussen de 
bergen. Maar we zijn naar hier gekomen omdat er in Zuid-Afrika 
meer armoede is, meer corruptie en minder veiligheid. Wij 
denken ook dat het hier beter is voor ons dochtertje. 
Wat ik ook mis, is het gevarieerde eten van bij ons. Wij 
experimenteren veel meer met smaken. 
En natuurlijk mis ik mijn familie. 
 
Hoe ziet jouw toekomst eruit? 
Goed! We gaan binnenkort ook verhuizen. We blijven wel in het 
Sanderkwartier, maar we verhuizen naar een groter alleenstaand 
huis met een tuin! 

 
*** 

 

Johanna Allik 
Voormalige kunstschaatster (figure skater) uit 
Estland 
 
Tot eind 2017 was Johanna 
een professionele kunst-
schaatster. Ze was tien jaar lid 
van het nationaal team van 
Estland waarmee zij meerdere 
internationale prijzen 
behaalde. Ze vertelt hoe ze in 
Brugge in het Sanderkwartier 
gekomen is en uit het gesprek 
blijkt dat ze allerminst een 
stilzittende jongedame is. 
Voorlopig doet ze dat nog in 
het Engels, maar Nederlands 
leren staat bovenaan haar 
lijstje voor volgend jaar. 
 
Hoe ben je in het 
Sanderkwartier 
terechtgekomen? 
Door de liefde. Mijn vriend Guillaume en ik hebben elkaar in 
2020 via Tinder gevonden. We zijn dus een echt covidkoppel. 
Na een jaar in Knokke, waar hij toen woonde, zochten we naar 
een nieuwe plek en het huis hier in de Orchideeënlaan bood 
alles wat we zochten. Guillaume werkt voor een autohandel 
bedrijf in Aarschot. 
 
Voel je je geïntegreerd? 
Dat is nooit een punt geweest voor mij. Estland behoort tot de 
Europese Unie en ik was als topsportster al een globetrotter. Het 
zit een beetje in de familie, mijn zus woont in Zwitserland. Ik 
voel mij hier welkom, maar ik moet dringend Nederlands leren. 
 
 
Welke culturele verschillen ervaar je?  
Weinig. Ik vind dat de mensen in Estland meer gesloten zijn. Dat 
komt wellicht doordat het er donkerder en kouder is. Ja, ik vind 
het klimaat hier beter.  
Voeding is ook duurder in Estland 
 
Hoe ziet jouw toekomst eruit? 
‘Belgium is my home!’ Kunstschaatsen blijft mijn grote passie. Ik 
ben internationaal coach bij de Brugse Kunstschaatsclub in het 
Boudewijn Seapark. Ik werk soms samen met de coach van 
vicewereldkampioene Loena Hendrickx en men kan bij mij 
terecht voor persoonlijke training. 
 
 
 
 

Van opleiding ben ik bachelor in de rechten. Momenteel volg ik 
via afstandsonderwijs graphic design in Estland. 
Mijn sportervaring, mijn bachelor in de rechten en mijn studie 
graphic design maken alle drie samen dat ik nu met mijn 
moeder het bedrijf JIV sport, wereldwijd bekend voor 
schaatskledij, kan leiden. Ik doe dit van hieruit, maar om de twee 
à drie maanden ga ik naar Estland. Ik neem vooral het creatieve 
deel voor mijn rekening. 
Mijn creativiteit kan ik ook kwijt in het maken van video’s op 
YouTube. Mijn laatste filmpje van 2022 ‘No time to die’, 
opgenomen in het Bryant Park in New York City, werd al 
anderhalf miljoen keer bekeken! 
 
Op tafel ligt het boek ‘The Book of Figure Skating’ by Johanna 
Allik. Het is pas vanaf 10 december te koop en ze is ongelooflijk 
blij met en trots op haar boek. 
 
In mijn boek vind je interviews (onder meer met Loena 
Hendrickx), mooie illustraties, advies over kleding en make-up, 
over voeding en mentale gezondheid. Het is een boek voor 
iedereen die van kunstschaatsen houdt. 
 
Tot daar de korte weergave van het gesprek met Johanna. 
Wil je meer te weten komen over haar? Geen probleem. 
Ze heeft haar eigen website: johannaallik.com 
Je vindt haar ook op Facebook en Instagram. 
Website van de firma: jivsport.com 
Maar bekijk vooral haar filmpjes op YouTube, of koop haar 
boek! 
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Puzzel je mee? 
 

Cryptogram gemaakt door Johan Catrysse 

 

1. Uitbundige omgevingsgroep 9. Officiële vertegenwoordiger 17. Griekse sportstad 

2. Waar men van lief verandert 10. Idee voor een wandelstrook 18. Verdwenen straatbekleding 

3. Niet geplaveide baan 11. Eerste voertuig van een persoon 19. Buitenbuurten 

4. Stok voor lasten 12. Vierkant ten noorden van de USA 20. Daar wordt met troef gespeeld 

5. Touwkijkdoos 13. Partauto 21. Gekleurd ambtblik 

6. Adellijke bushaltes 14. Groene zone ingenieur 22. Doorkijk opslagbak 

7. Woonplek voor een geladen atoom 15. Opnieuw een nazomer 23. Transparant draadje 

8. Heilige kikvors 16. Tussenrein 24. Bij elkaar luisterend 
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HET BUURTCOMITÉ STAAT VOOR JE KLAAR 

 

Sofie  
Vande Casteele 

 

Nadine  
Vande Cavey 

 

Christophe 
Vercruysse 

      

 

Leen  
Masureel 

 

Justien  
Boussauw 

 

Frederik 
Neyt 

      

 

Catherine  
Van Poucke 

 

Benedikte 
Decaluwe   

 

Wij wensen iedereen in het Sanderkwartier een vrolijk kerstfeest en  

een gelukkig nieuwjaar. 

We hopen in 2024 nog vele activiteiten te realiseren. 

BE22 7755 2120 3047 

Extra helpende handen zijn altijd welkom! 
 

 

www.sanderkwartier.be - sanderkwartier@gmail.com 
www.facebook.com/groups/sanderkwartier 
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